

July 22, 2021

To:

Justin Trudeau, Prime Minister and Leader, Liberal Party of Canada
Marc Garneau, Minister of Foreign Affairs

Erin O'Toole, Leader of the Opposition and Leader, Conservative Party of Canada
Yves-François Blanchet, Leader, Bloc Québécois
Annamie Paul, Leader, Green Party of Canada
Jagmeet Singh, Leader, New Democratic Party

Dear Prime Minister, Minister of Foreign Affairs, Party Leaders and Staff,

We write to you urgently as young leaders in the Canadian Jewish community. Although the recent violence in Israel/Palestine may have ceased, forced expulsions of Palestinians in East Jerusalem by Israel continue—including the parents of a Canadian citizen.

According to our partners on the ground, [Ir Amim](#), an Israeli organization that promotes rights for all residents of Jerusalem, and [Peace Now](#), an Israeli organization that promotes the two-state solution, there are seven families comprising 13 households in Sheikh Jarrah that have filed appeals to the Israeli Supreme Court. For four of the families, a hearing is scheduled for August 2; for the remaining three—including the Dajani family, whose daughter, [Rasha Budeiri, is a Canadian citizen living in Ottawa](#)—the court has yet to schedule a hearing. **Budeiri's parents have been given until August 1 to leave their home.**

Furthermore, the [EU Representative to the Occupied Palestinian Territory, West Bank and Gaza Strip](#) reports that 20 houses in the Silwan/East Jerusalem neighbourhood of Bustan "are at imminent risk of demolition, while in Bustan more than 1,000 Palestinians are facing the threat of having their homes demolished. Meanwhile in the neighbouring Batan al-Hawa, 86 families are in various stages of eviction proceedings spearheaded by an Israeli settler organisation."

We acknowledge and respect Canada's position on the illegal Israeli settlements, home demolitions, and forced evictions, as articulated by [Foreign Affairs Minister Marc Garneau](#), [Ambassador to the UN Bob Rae](#), and [Parliamentary Secretary to the Foreign Affairs Minister Rob Oliphant](#). We applaud the government, minister, and ambassador for their statements, and note in particular Parliamentary Secretary Oliphant's June 14 response to petition e-3031, in which "Canada calls on Israel to stop settlement activities, including those in East Jerusalem and the West Bank."

In light of the upcoming appeals and evictions—including the family of a Canadian citizen—we urge you to reiterate your position to Israel, and to join the EU Representative in calling for the Israeli authorities to immediately cease forced transfers, evictions, demolitions and confiscation of homes, and provide adequate permits for legal construction and development of Palestinian communities.

As the young leadership of three progressive Jewish organizations—Canadian Friends of Peace Now, JSpaceCanada, and the New Israel Fund of Canada—we know that our community cares deeply about Israel, and the rights of both Palestinians and Israelis. We do this not only because of the injustice involved but because of the danger posed to the cause of peace between Israelis and Palestinians and of a just and democratic Israel.

We call on you to urge Israel to cease its injustice against Palestinians, and to uphold the rights of all between the Jordan River and the Mediterranean Sea. Until Israel lives up to its founding declarations and principles, neither Palestinians nor Israelis will be free.

Respectfully submitted,

Yahav Barnea, New Israel Fund of Canada
Bernard Bohbot, Canadian Friends of Peace Now
Malka Elkin, New Israel Fund of Canada
Robyn Fishbein, JSpaceCanada
Sophie Hershfield, JSpaceCanada
Kevin Keystone, New Israel Fund of Canada
Rachel Landau, New Israel Fund of Canada
Michael Morgenthau, JSpaceCanada
Alex Richler, New Israel Fund of Canada
Daniela Veisman, Canadian Friends of Peace Now
Bradley Wiseman, Canadian Friends of Peace Now

22 juillet 2021

À :

Justin Trudeau, premier ministre et chef, Parti libéral du Canada
Marc Garneau, ministre des Affaires étrangères

Erin O'Toole, chef de l'opposition et Chef, Parti conservateur du Canada
Yves-François Blanchet, chef, Bloc Québécois
Annamie Paul, chef, Parti vert du Canada
Jagmeet Singh, chef, Nouveau Parti démocratique

Chers premier ministre, ministre des Affaires étrangères, des chefs de parti et du personnel,

Nous vous écrivons de toute urgence en tant que jeunes leaders de la communauté juive canadienne. Bien que les récentes violences en Israël/Palestine aient peut-être cessé, les expulsions forcées de Palestiniens à Jérusalem-Est par Israël se poursuivent, et impliquent notamment les parents d'une citoyenne canadienne.

Selon nos partenaires sur le terrain, [Ir Amim](#), une organisation israélienne qui promeut les droits pour tous les résidents de Jérusalem, et [Peace Now](#), une organisation israélienne qui promeut la solution à deux états, il y aurait sept familles à Sheikh Jarrah - comprenant 13 ménages - qui ont déposé un recours à la Cour suprême israélienne. Pour quatre de ces familles, une audience est prévue le 2 août ; pour les trois autres, dont la famille Dajani de [Rasha Budeiri, une citoyenne canadienne vivant à Ottawa](#), le tribunal n'a pas encore fixé d'audience. **Les parents de Budeiri ont jusqu'au 1er août pour quitter leur domicile.**

Par ailleurs, le [représentant de l'UE pour le territoire palestinien occupé, la Cisjordanie et de la bande de Gaza](#), rapporte que 20 maisons dans le quartier de Silwan/Jérusalem-Est à Bustan courent un risque imminent de démolition, tandis qu'à Bustan plus de 1 000 Palestiniens sont menacés d'avoir leurs maisons démolies. Pendant ce temps, dans la ville voisine de Batan al-Hawa, 86 familles sont à divers stades de procédures d'expulsion menées par une organisation de colons israéliens.

Nous reconnaissons et respectons la position du Canada sur les colonies israéliennes illégales, les démolitions de maisons et les expulsions forcées, comme l'ont exprimé [le ministre des Affaires étrangères Marc Garneau](#), [l'ambassadeur aux Nations Unies Bob Rae](#) et le [secrétaire parlementaire du ministre des Affaires étrangères Rob Oliphant](#). Nous applaudissons le gouvernement, le ministre et l'ambassadeur pour leurs déclarations, et notons en particulier la réponse du 14 juin du secrétaire

parlementaire Oliphant à la pétition e-3031, dans laquelle “le Canada appelle Israël à arrêter les activités de colonisation, y compris celles à Jérusalem-Est et en Cisjordanie.”

À la lumière des appels et des expulsions à venir, y compris de la famille d'une citoyenne canadienne, nous vous exhortons à réitérer votre position vis-à-vis Israël et à vous joindre au représentant de l'UE pour demander aux autorités israéliennes de cesser immédiatement les transferts forcés, les expulsions, les démolitions et la confiscation de maisons, et de fournir des permis adéquats pour la construction légale et le développement des communautés palestiniennes.

En tant que jeunes dirigeants de trois organisations juives progressistes - les Amis canadiens de la paix maintenant, JSpaceCanada et le New Israel Fund of Canada - nous savons que notre communauté se soucie profondément d'Israël et des droits des Palestiniens et des Israéliens. Nous le faisons non seulement à cause de l'injustice flagrante, mais également pour favoriser le développement d'une solution pacifique entre les Israéliens et Palestiniens et soutenir un Israël juste et démocratique.

Nous vous appelons à exhorter Israël à cesser ses injustices contre les Palestiniens et à défendre les droits de tous entre le Jourdain et la mer Méditerranée. Tant qu'Israël n'est pas à la hauteur de ses déclarations et principes fondateurs, ni les Palestiniens ni les Israéliens ne seront libres.

Respectueusement soumis,

Yahav Barnea, New Israel Fund of Canada
Bernard Bohbot, Amis Canadiens de la paix maintenant
Malka Elkin, New Israel Fund of Canada
Sophie Hershfield, JSpaceCanada
Kevin Keystone, New Israel Fund of Canada
Rachel Landau, New Israel Fund of Canada
Michael Morgenthau, JSpaceCanada
Alex Richler, New Israel Fund of Canada
Daniela Veisman, Amis Canadiens de Paix Maintenant
Bradley Wiseman, Amis Canadiens de Paix Maintenant